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فريدون حسن 

ادا و اطوار حرفه اي بودن
فوتبال ايران سال هاس��ت كه ادا و اطوار حرفه اي بودن را درمي آورد. 
البته لازم به تكرار نيست، اين فوتبالي كه فقط نقاب حرفه اي بودن را به 

صورت  زده خيلي خوب پول حرفه اي مي گيرد. 
با وجود اين بايد گفت امان از روزي كه اين رشته آماتور )و حتي پايين تر 
از آماتور( بخواهد اداي حرفه اي بودن و تقليد از باشگاه هاي حرفه اي دنيا 
را دربياورد. اين حاشيه ها و سروصداها، مخصوصاً زماني بالا مي گيرد 
كه رسوايي كاري بالا  زده باش��د. اين روزها باشگاه استقلال براي فرار 
از موضوع قاچاقچي بودن اسپانسر خاصش و دقيقاً براي اينكه اذهان 
عمومي را از اين مسئله منحرف كند با همكاري يك جريان رسانه اي كه 
به شدت در جهت تطهير عملكرد مسئولان و كادر فني اين باشگاه و تيم 

گام برمي دارد، فراخواني جهت تغيير لوگوي اين باشگاه داده است. 
يك جريان خبري با سروصداي زياد و ادعاي اينكه استقلال در حال حركت 
در مسير باشگاه هاي بزرگ دنياست، مي خواهد مانند باشگاه هاي بزرگي 
چون يوونتوس و اينتر، لوگوي خود را به صورت حرفه اي تغيير دهد. همه 
خوب مي دانيم كه استقلال به عنوان يك باشگاه دولتي و تيمي كه به صورت 
مستقيم ار بيت المال هزينه مي كند، يكي از بدهكارترين باشگاه هاي ايران 
است. باشگاهي كه بيراه نيست اگر عنوان كنيم شايد همين حالا هم درگير 
يك پرونده بدهي بين المللي باشد كه در نهايت محكوم به پرداخت خسارت 
مي شود، خسارتي كه بايد مستقيم از بيت المال پرداخت شود، درست مانند 

باشگاه رقيب، يعني پرسپوليس. 
اين روزها تشت رسوايي اسپانسري كه 40 ميليارد تومان به استقلال 
پرداخت كرده، به زمين افتاده و كاملًا مشخص است كه باشگاه تهراني 
براي فرار از پاس��خگويي كه اصلًا چرا بايد با يك فروش��گاه موبايل در 
آمل قرار داد اسپانس��ري امضا كند، اين پروپاگانداي رسانه اي را به راه 
انداخته تا اينگونه اذهان را منحرف كند و به همه بگويد كه اين باشگاه 
در مسير حرفه اي شدن قدم برمي دارد. اين سروصداي عجيب و غريب 
بر سر موضوعي كه اهميت چنداني هم ندارد تنها نشان از يك چيز دارد؛ 
پوشاندن عيوبي كه شايد قرار اس��ت به زودي از استقلال نمايان شود. 
باشگاه هايي چون استقلال و پرسپوليس وضعيت مالی مشخصي ندارند، 
در بحث مسائل زيرساختي اصلًا كاري انجام نداده اند، پول سهامي را 
كه هواداران براي پيش��رفت فوتبال پايه سرمايه گذاري كرده بودند به 
باد داده اند و هنوز فرسنگ ها با الزامات حرفه اي كنفدراسيون فوتبال 
آسيا فاصله دارند، آن وقت در اين ميان استقلالي ها با سروصداي زياد از 

حركت در مسير باشگاه هاي بزرگ حرف مي زنند! 
 اصلًا لوگوي باش��گاه را هم عوض كرديد؛ آيا تغييري ايجاد مي شود؟ 
آيا پولي ك��ه از قاچاق موبايل گرفته ايد، درس��ت مي ش��ود ؟ اگر لوگو 
عوض شود، چاله هاي آكادمي استقلال پر مي شود تا بهانه تازه دست 
كنفدراسيون فوتبال آس��يا براي حذفتان از ليگ قهرمانان نيفتد؟ آيا 
لوگو عوض شود، وضعيت ماليتان هم شفاف مي شود؟! ظاهراً خوب راه 
را ياد گرفته ايد و خوب فهميده ايد ك��ه چگونه ذهن هوادار را معطوف 
جايي ديگر كنيد. خوب ياد گرفته ايد كه ماسك حرفه اي بودن بزنيد 
و ادا و اطوار حرفه اي بودن دربياوريد. منتظر مي مانيم تا ببينيم وقتي 

لوگوي استقلال عوض مي شود، چه تغييري به چشم مي آيد.

ورزشكاران جوانمرد ايران اين روزها هر طور كه بتوانند 
حمايت خود از را م�ردم مظلوم غزه نش�ان مي دهند. 
ديروز يحي�ي گل محمدي، س�رمربي پرس�پوليس با 
محكوم كردن جنايات رژيم كودك كش گفت: »ديدن 
اين صحنه ها براي هر كسي كه ذره اي رحم در وجودش 
باشد، تلخ است. با هر ديني و آييني اين جنايات محكوم 
است.« اما كار بزرگ در اين ميان را بانوي پاراتكواندوی 
ايران انجام داد. رزا ابراهيمي دارنده اولين مدال طلاي 
پاراتكواندو در بازي هاي پاراآسيايي هانگژو طي اقدامي 
تحسين برانگيز و انسان دوستانه مدال خود را به بانوان و 
كودكان شهيد غزه تقديم كرد و گفت: »اين يك تصميم 
از ته قلبم بود، چون اقدام ظالمين در كودك كشي، قلب 
ما را به درد آورده اس�ت. اين جنايات وحش�يانه قابل 
باور نيس�ت و من با تقديم مدالم تنها حمايتي بود كه 
مي توانس�تم از مردم بي گناه غزه داشته باشم. وظيفه 

ماست كه اسرائيل را به رسميت نشناسيم.«

شمشير بازان ايران مي ترسند! 
ملي پوشان شمشيربازي ايران نياز دارند 
تا به لحاظ روح��ي و بدني ريكاوري كنند 
و اين مسئله اي نيست كه تنها كادر فني 
از عهده آن بربيايد، چون يك دست صدا 
ندارد. ما بايد در دنيا به روز باش��يم و چند 
اردوي خارجي داشته باش��يم. بازيكنان 
حريف تمريني ندارند و آنقدر با هم بازي 
كرده اند كه وقتی مقابل بازيكنان خارجي 
قرار مي گيرند ترس بازي را دارند، حتي با 
وجود اينكه باتجربه هستند. بازيكنان ديگر 
كشورهاي آس��يايي و اروپايي حداقل يكي، دو كمپ رفته اند. از اين رو دو 
درخواست اردوي  برون مرزي ارائه كرده ايم؛ يكي از آنها كمپ فرانسه است 
و ديگري در مجارستان يا لهستان خواهد بود. يكي از اين كمپ ها قبل از 
جام جهاني لهستان و ديگري قبل از گرندپري تونس يا فرانسه خواهد بود. 
فدراسيون قول مساعد داد كه اين كار انجام شود. در مسابقاتي كه با فاصله 
زماني ۱۵ تا ۲0 دقيقه برگزار مي شوند، نمي توانيم به خوبي ريكاوري كنيم. 
اين را كارشناسان شمشيربازي هم اذعان داشتند و بايد روي اين مسئله 
كار كنيم. يكي ديگر از مهم ترين مشكلاتي كه بازيكنان دارند و من خودم 
در بازي هاي آسيايي هانگژو به چشم ديدم، بحث روحي و رواني بازيكنان 
است. ما نياز داريم يك روانشناس خبره در كنار تيم باشد. تمرينات را انجام 
مي دهيم و تيمي كه از ابتداي سال تاكنون چندين مدال گرفته است، نشان 
مي دهد كه پتانسيل كسب مدال و گرفتن سهميه المپيك را دارد، اما براي 
موفقيت بيشتر يك دست صدا ندارد. من هزار بار گفته ام كه بايد در عمل 
از تيم سابر حمايت شود، اما اين كار انجام نمي شود. با اين حال ما مي رويم 
و نتيجه هم مي گيريم. تيم و كادرفني برخي مواقع اش��تباه كرده اند و آن 
عملكرد لازم را نداشته اند و نياز به بررسي نقاط ضعف و قوت دارند. از طرفي 
بايد مسائل حاشيه اي كنار تيم نيز برطرف شود و مسئولان و فدراسيون 
جدي تر و س��ريع تر تعهدات خود را عمل كنند، چون ديگر زمان نداريم. 
قول دادند كادرفني كامل شود. جام جهاني الجزاير ماساژور در اختيار تيم 

است و ان شاءالله تيم براي مسابقات بعدي كامل تر می شود.

زيدان سرانجام سكوت خود را شكست و از دليل رد پيشنهادهاي 
مختلف در سال هاي اخير از جمله پيشنهاد منچستريونايتد سخن 
به ميان آورد و گفت: »زماني كه بازيكن بودم، مي توانستم راهي هر 
تيمي شوم، اما در مربيگري اينگونه نيست. من تنها در دو، سه تيم 
مي توانم كار كنم. به عنوان مثال زبان يك مانع است. مردم به من 
مي گويند كه چرا راهي منچستريونايتد نمي شوم. من انگليسي 
خوب صحبت نمي كنم و اين يك مشكل است. بعضي از مربيان 
راهي كشورهايي مي شوند كه زبان آنها را نمي فهمند، اما من نگاه 

متفاوت تري دارم و نمي توانم چنين كاري انجام دهم.«

سكوت زيدان شكست

كريستيانو رونالدو، ستاره پرتغالي النصر به خاطر حركت جنجالي 
در ديدار برابر الاتفاق جريمه خواهد شد. در جريان ديدار حساس 
النصر و الاتفاق در يك هشتم نهايي جام حذفي عربستان، رونالدو 
به داوري بسيار معترض بود و حتي در صحنه اي جالب خواستار 
تعويض او شد. هواداران الاتفاق و اين باشگاه عربستاني به انتقاد 
از حركت كريستيانو رونالدو پرداختند و خواستار برخورد شديد 
كميته انضباطي با اين ستاره پرتغالي شدند. سايت فوت ميركاتو 
فرانس��ه هم به رفتار كريس��تيانو رونالدو واكنش نشان داد و آن 
را ناشايست توصيف كرد. به نظر مي رس��د كه كميته انضباطي 
فدراسيون فوتبال عربس��تان به اين موضوع ورود خواهد كرد و 
بايد ديد كه آيا كريستيانو رونالدو را جريمه می كند يا از كنار اين 

مسئله می گذرد.

رونالدو جريمه مي شود

تيراندازي به رئيسش بدهكار بود!

 پرداخت 
 ميلياردي 

س قبلي 
به رئي

درحالي كه فدراسيون تيراندازي به عنوان يكي از رشته هاي مدال آور 
ايران چند سالي است با مشكلات خاصي براي تهيه فشنگ، اعزام به       حاشیه

مسابقات بين المللي و حتي بودجه فدراسيون روبه روست و همين مسائل به صورت مستقيم روي 
عملكرد و نتيجه گيري تيم هاي ملي تيراندازي تأثير داشته، حالا خبر مي رسد كه مبلغ 3۱ هزار 

يورو بابت بدهي به رئيس قبلي اين فدراسيون از حساب فدراسيون كم شده است !
به گزارش تسنيم، ماجرا از يك خبر آغاز مي ش��ود كه مرتضي قرباني، رئيس فدراسيون تيراندازي در 
نشست خبري با خبرنگاران فقط اشاره كوتاهي به آن داش��ت و آن هم برداشت مبلغ 3۱ هزار يورو از 
حساب فدراسيون تيراندازي در اسفند ۱40۱ و در زمان اعزام تيم ملي تيراندازي به هند بود كه باعث شد 
حساب فدراسيون خالي شود و تيم به مسابقات اعزام نشود. مهدي هاشمي، رئيس پيشين فدراسيون 
تيراندازي با ادعاي هزينه كرد 3۱ هزار يورو در زمان رياس��تش به مسئولان فدراسيون فعلي مراجعه 
مي كند و از آنجا كه اين مبلغ در سيستم مالي فدراسيون ثبت نش��ده بود، كپي مدارك مربوط به اين 
پرداخت ها در جلسه هيئت رئيسه فعلي ارائه مي شود و با تماس هاي مكرر از سوي برخي مقامات وزارت 
ورزش و جوانان وقت، مرتضي قرباني مجبور به كشيدن چك و پرداخت اين مبلغ در شب عيد مي شود. 
موضوع مطالبات مهدي هاشمي از فدراس��يون تيراندازي به همين 3۱ هزار يورو ختم نمي شود و در 
ارديبهشت ماه ۱40۲ او به خاطر حقوق معوقه، عيدي و پاداش خود در دوران مديريتش در فدراسيون 
تيراندازي به اداره كار شكايت كرد تا اين اداره رأي به پرداخت 3 ميليارد و 300 ميليون تومان بدهد. در 
واقع او در زمان مديريتش حقوق خودش را پرداخت نكرده و پس از آن براي دريافت همين پول شكايت 
كرده است! نكته جالب اينجاست كه اين رأي تا زمان تعيين  ش��ده براي اعتراض به دست فدراسيون 
نرسيد و در آس��تانه بازي هاي آس��يايي ۲0۲۲ وارد مرحله اجرايي ش��د، اما با پيگيري بخش حقوقي 
فدراسيون و اعتراض نسبت به رأي صادره در ديوان عدالت جلوي برداشت اين مبلغ از حساب فدراسيون 
گرفته شد و تاكنون به حساب رئيس پيشين فدراسيون واريز نشده است. مهدي هاشمي در حالي براي 
حقوق و سنوات دوره مديريت خود از فدراسيوني كه خودش رئيس آن بوده، شكايت كرده كه در يك 
مصاحبه  در تاريخ چهارم بهمن ماه 96 در گفت وگو با يكي از خبرگزاري هاي رس��مي كشور گفته بود: 
»اگر من اهل معامله و مسائل مادي بودم مثل بعضي ها كه در اوقات مختلف براي پست و منافع و جايگاه 
تغيير مي كنند، مي شدم. من در فدراسيون تيراندازي هيچ حقوقي نمي گرفتم و عملكردم هم مشخص 
است و مطمئن باشيد مرور زمان مشخص مي كند حق با چه كسی بود. ما هم به هر آنچه از خدا برسد 

راضي هستيم و مثل برخي نيستيم كه با شعار قانونگرايي بي قانوني را اعمال مي كنند.«

درست در بحبوحه انتخاب سرمربي تيم ملي 
واليبال اي�ران و در روزهايي كه اصرار دوباره 
به اس�تفاده از كادر ايراني واكنش هاي مثبت 
و منفي زي�ادي را ب�ه دنبال داش�ته، رئيس 
فدراس�يون واليبال ب�ه مورد مهمي اش�اره 
مي كند كه در لاب�ه لاي نگراني ها در خصوص 
كادرفني جدي�د گم مي ش�ود. اينكه فاكتور 
س�رمربي ، تنها يك�ي از عوام�ل موفقيت در 
ورزش اس�ت. با وجود اي�ن ناكامي هاي اخير 
واليبال در لي�گ ملت ه�ا و انتخابي المپيك 
كه كس�ب جواز حضور در پاريس را دشوارتر 
از قب�ل كرده اس�ت، باع�ث ش�ده توجهات 
معطوف نيمكت تيم ملي  باش�د. نيمكتي كه 
بي ترديد براي حضور در بين مسافران المپيك 
پيش رو بايد به ش�كلي جدي تقويت ش�ود. 

    جمع بندي كلي
گمانه زني ه��ا جه��ت تغيي��رات كادر فني تيم 
ملي  واليب��ال از روزها و هفته ها قبل آغاز ش��ده 
اس��ت. با وجود اين به نظر مي رس��د فدراسيون 
بعد از برگزاري سومين نشس��ت كميته فني به 
جمع بندي نهاي��ي در خصوص نيمكت تيم ملي 
رس��يده اس��ت. هرچند كه هنوز هي��چ چيزي 
به صورت رس��مي اعلام نش��ده، اما ب��ا توجه به 
صحبت هاي رئيس فدراس��يون و كارشناس��ان 
اينطور به نظر مي رس��د كه نظر آقايان همچنان 
روي گزينه داخلي است. مسئله اي كه داورزني 
نيز تلويحاً بدان اش��اره دارد: »نكات مختلفي در 
خصوص مربيان داخلي و خارجي توسط كميته 
فني مطرح ش��د و اكثريت تأكيد دارند كه نبايد 
پرونده مربي ايراني در تيم ملي بس��ته شود. در 
حال حاضر روي گزينه ايراني هم بحث و بررسي 
انجام مي شود. با توجه به شرايط موجود، علاوه 
بر گزينه هاي خارجي، ن��گاه ويژه اي هم به مدل 
س��رمربي ايراني به همراه يك كادر بين المللي 

حرفه اي با تيم ورك ايراني خارجي)يك مشاور 
فني  باتجربه بين المللي به همراه يك تحليلگر و 
تمرين دهنده تراز اول دنيا( وجود دارد كه البته 
همگي بايد شناخت خوبي از واليبال ايران داشته 
باشند.« توضيحي كه شانس آلكنو براي همكاري 
دوباره با تيم ملي واليبال ايران را افزايش مي دهد، 
چراكه داورزني پيشتر گفته بود آلكنو به دلايلي 
نمي تواند به عنوان س��رمربي در تيم ملي ايران 
باش��د، اما مي توان از او به عنوان مشاور استفاده 

كرد و تأكيد داشت كه هر احتمالي وجود دارد!
    معروف اما بي تجربه!

بي ترديد آقايان هنوز به قطعيت كامل نرسيد ه اند، 
چراكه در پايان جلسه پنج ساعته با كميته فني 
مقرر شد رئيس فدراس��يون از بليجيني، هاينن، 
پياتزا، آلكنو، پيمان اكبري و س��عيد معروف به 
عنوان ي��ك س��رمايه بين المللي واليب��ال ايران 
براس��اس هدف گذاري س��كوي المپيك ۲0۲8 
برنامه اختصاصي دريافت كند و خواستار ليست 
كادر فني پيشنهادي شود. در ليست مطرح شده 
كه گفته مي شود داورزني به دنبال گرفتن برنامه 
آنهاست، يك نام بيش از س��ايرين توجهات را به 
خود جلب مي كند، خصوصاً كه رئيس فدراسيون 
در سومين نشس��ت بررسي س��رمربي تيم ملي 
صراحت��اً از معروف ب��ه عنوان ي��ك اهرم جهت 
موفقيت تيم نام مي برد: »چيزي كه الان مشخص 
است اينكه سعيد ديگر بازي نخواهد كرد و با توجه 
به علاقه منديش براي ادامه مسير حرفه ايش در 
واليبال در زمينه مربيگ��ري مي تواند با توجه به 
تجربيات و هوش بالايش به تي��م ملي و واليبال 
ايران كمك كند.« اس��م بردن از سعيد معروف 
كافيست تا تمام نگاه ها به سمت ستاره سابق تيم 
ملي بچرخد و حواس ها از س��اير نام ها و وضعيت 
مبهم س��رمربي كه هنوز نامش مشخص نيست 
پرت شود، خصوصاً كه معروف هيچ تجربه اي در 

مربيگري ندارد و سؤال اينجاست كه چرا بايد از 
ميان تمام پيشكسوتان باتجربه، نام او براي كمك 

به تيم ملي واليبال ايران مطرح شود؟! 
   سرمايه سوزي

داورزني در حال��ي تلويحاً از مع��روف به عنوان 
مربي احتمالي تيم ملي نام مي برد كه كارخانه، 
سرپرس��ت تي��م به ب��الا ب��ودن عل��م، تجربه  ، 
دان��ش و رزومه مربي تأكي��د دارد. ضمن اينكه 
مؤمني مقدم، كارشناس واليبال دست گذاشتن 
روي معروف را صراحتاً سرمايه سوزي مي خواند: 
»ترديدي نيست كه معروف از افتخارات واليبال 
ايران اس��ت و مردم خاطرات زيادي از او در تيم 
ملي دارند، اما او هنوز هيچ تجربه اي در مربيگري 
كس��ب نكرده و نباي��د چنين س��رمايه هايي را 
اينگونه وارد حيطه مربيگري كرد كه به معناي 
سرمايه سوزي است. درحالي كه گزينه اي مثل 
اكبري  هم در رده باشگاهي و هم ملي تجربيات 
و موفقيت هاي زيادي دارد و به لحاظ مديريتي 
و ديسيپلين  كه به لحاظ كوچينگ و موارد فني 
ديگر نيز سطح قابل قبولي دارد، اما واقعيت اين 
اس��ت كه براي نجات واليبال از ش��رايط فعلي 

نيازمند مربي شبيه پارك و ولاسكو هستيم.« 
محمدرضا تن��دروان، مربي س��ابق تيم ملي نيز 
همانند مؤمني مقدم بر اين باور است كه تيم ملي 
نيازمند كسي مثل ولاسكوست، كسی كه  تشنه 

كار و موفقيت است. 
عليرضا نادي، كاپيتان سابق تيم ملي هم تأكيد 

مي كند، فقط سرمربي خوب خارجي. 
محمود افشاردوست ، مربي سابق واليبال ايران با 
اشاره به اينكه سرمربي بايد مديريت بحران خوبي 
داشته باشد، تأكيد مي كند كه هرچه سريع تر بايد 
نظر نهايي داد كه مربي ايراني، خارجي يا تركيبي 
از هر دو باشد: »با توجه به صحبت هاي داورزني هر 
۱3 مربي را كه با آنها وارد مذاكره شدند بايد كنار 

گذاشت، چون هيچ كدام شرايط همكاري با تيم 
ملي را براي سال آينده ندارند، خصوصاً كه براي 
ما يك طرح كوتاه مدت براي صع��ود به المپيك 
مطرح است و يك برنامه بلندمدت.« افشاردوست 
اما بر اين باور اس��ت كه نمي توان سرمربي ايراني 
انتخاب كرد و از او حمايت نكرد و تأكيد دارد بايد از 
سرمايه ها به درستي استفاده كرد، اما برخي چون 
شهرام محمودي نيز بر اين باورند كه معروف هوش 

بالايي دارد و مي تواند شرايط را مديريت كند. 
   حرف حساب

در اين ميان پيمان اكبري كه يكي از گزينه هاي 
نشستن روي نيمكت تيم ملي است به مورد مهمي 
اشاره مي كند. او با اعتراف به سرخورده شدن تيم 
مل��ي واليبال اي��ران تأكيد دارد ك��ه معيارهاي 
مطرح شده از س��وي فدراسيون بايد مشخص  تر 
شود: »بايد ديد منظور از توانايي فني و مقبوليت 
چيس��ت. معيارها را بايد مش��خص تر ك��رد. در 
جلسات قبل همه موافق سرمربي خارجي بودند. 
كاش ليست مشخص شده اي در اختيار اعضاي 
كميته فني قرار مي گرفت. در ش��رايط س��ختي 
هستيم و واليبال ايران سرخورده شده است و بايد 
گزينه اول باتجربه باشد، انتخابي كه بتواند واليبال 

ايران را از اين شرايط خارج كند.« 
اما در ش��رايطي كه كارشناسان داخلي مشغول 
موافقت يا مخالفت با حضور معروف روي نيمكت 
تيم ملي واليبال ايران هستند، جان لوكا پاسيني 
واليبال نويس مشهور دنياي واليبال در روزنامه 
مشهور گاتزتا دلواس��پورت از رقابت روبرتو پيازا 
و جان لورنزو بلجيني براي نشستن روي نيمكت 
تيم ملي واليبال ايران خبر مي دهد. حال آنكه هر 
دوی آنها در تيم هاي ايتاليايي مشغول هستند 
و با توجه به ممنوعيت حض��ور همزمان در تيم 
باشگاهي و ملي ، حضورشان در تيم ملي واليبال 

ايران دشوار به نظر مي رسد.

شمیم  رضوان

نخستين رويارويي استقلال با شمس آذر

نفت سوزي  تنها راه پرسپوليس 
هفته نهم رقابت هاي ليگ برتر عصر امروز با برگزاري پنج بازي استارت 

مي خورد و عصر جمعه با برگزاری سه ديدار باقيمانده به پايان مي رسد. 
رقابت هاي امروز ساعت ۱۵ با ديدار آلومينيوم – ذوب آهن در اراك آغاز 
مي شود. سوت بازي شمس آذر – استقلال و همچنين تراكتور- نساجي 
نيز به طور همزمان در قزوين و تبريز به صدا در  مي آيد. سپاهان اما ساعت 
۱6:30 برابر ملوان به ميدان مي رود و دست آخر نيز پرونده روز نخست 
هفته نهم بعد از رويارويي پرسپوليس با صنعت نفت آبادان در ساعت ۱8 
بسته مي شود. در ادامه جمعه هوادار- پيكان ساعت ۱۵ همزمان با مس 
رفسنجان- فولاد به ميدان مي روند و در آخرين بازي هفته هم استقلال 

خوزستان ساعت ۱8 ميزبان گل گهر سيرجان است. 
   انديشه حفظ جايگاه برابر حريف تازه وارد

س��وت آغاز يكي از جذاب ترين بازي هاي اين هفته ساعت ۱۵:30 در 
ورزشگاه سردار آزادگان قزوين به صدا درمي آيد، جايي كه شمس آذر 
تازه وارد براي نخس��تين بار مقابل اس��تقلال به ميدان مي رود، آن هم 
درست در ش��رايطي كه آبي پوش��ان پايتخت صدر جدول را در اختيار 
دارند و اين بازي  را بهترين فرصت جهت مستحكم تر كردن جايگاه خود 
مي دانند. هرچند كه امتياز گرفتن از تيمي كه با اس��تارت ليگ با سه 
امتياز منفي  در جايگاه دهم )با هفت امتياز( قرار دارد، آنطور كه تصور 
مي شود هم ساده نيست و دست كم گرفتن شمس آذر در قزوين مي تواند 
به از دست رفتن جايگاه اس��تقلال در صدر جدول ختم شود، خصوصاً 
كه نكونام به دلي��ل تصميم كميته انضباطي از نشس��تن روي نيمكت 
آبي پوشان محروم است و اين خود بي ترديد مي تواند كار صدرنشين را 
در قزوين و مقابل تيمي كه تعداد گل هاي  زده آن هم اندازه اس��تقلال 
اس��ت، گره بزند. ضمن اينكه بي ترديد انگيزه ش��مس آذر براي كسب 
امتياز از صدرنشين ليگ كمتر از انگيزه آبي پوشان براي مستحكم  كردن 
جايگاهشان نيست. در اين ميان اما خط دفاع شكننده حريف قزويني 
با 9 گل خورده، مي تواند برگ برنده استقلال براي كسب پنجمين برد 

متوالي در اين مصاف خارج از خانه باشد. 
   تلاش براي بازگشت به صدر 

حساس ترين ديدار هفته اما رويارويي پرسپوليس با نفت آبادان در آزاداي 
است. روي كاغذ كسب امتياز از تيم رده چهاردهم جدول كه از هفت بازي 
گذشته سه باخت، سه مساوي و تنها يك برد كسب كرده نبايد كار چندان 
سختي باشد، آن هم براي ياران يحيي  و تيم مدافع عنوان قهرماني، اما گرفتن 
امتياز از تيم هاي ويسي به هيچ عنوان كار ساده اي نيست. مربي كه خوب  
مي داند چطور انگيزه و روحيه شاگردانش را به خصوص در مصاف با تيم هاي 
بزرگي چون پرسپوليس بالا ببرد و آنها را مهياي اين بازي هاي حساس و كار 
را براي حريف سخت كند، به طوري كه صراحتاً مي گويد  بازي كردن مقابل 
پرسپوليس در آزادي مرگ است و اين يعني پرسپوليس بايد خود را مهياي 
دفاعي چندلايه كند و اين كار ميزبان جهت رسيدن به گل را سخت مي كند، 
مخصوصاً براي پرسپوليسي كه با وجود 9 گل  زده در هفت بازي، همچنان 
بزرگ ترين ايرادش در خط حمله اس��ت و جور مهاجمان را عمدتاً س��اير 
نفرات تيم مي كشند، اما اين تكنيك در مصاف با نفت آبادان مي تواند ريسك 
زيادي به دنبال داشته باشد، چراكه از گفته هاي ويسي مي توان دريافت كه 
او همان اندازه كه روي گل نخوردن و كسب حداقل امتياز برنامه دارد، روي 
ضدحملات هم حساب ويژه اي باز كرده كه اين مورد آخر مي تواند كار دست 
پرسپوليس بدهد و اين كار مدافع عنوان قهرماني را سخت می كند، خصوصاً 
كه پرسپوليس در مصاف با ملوان در هفته گذشته نيز دو امتياز باارزش را 
از دست داد تا يحيي با اشاره به همين موضوع به اهميت سه امتياز پيش رو 
اشاره كند: »هنوز به لحاظ فني در شرايطي كه مدنظر خودم است، نرسيديم 
اما تيم  آماده اي هستيم كه براي كسب سه امتياز و جبران تساوي هفته قبل 
به ميدان مي رويم و اميدوارم برابر هواداران با دست پر از زمين بازي خارج 
شويم. هفته گذشته هفته خوبي برايمان نبود. از لحاظ شكل بازي و كارهاي 
فني خوب عمل نكرديم و متأسفانه امتياز از دست داديم، اما امروز بايد جبران 
كنيم. هرچند كه مي دانيم كار ساده اي برابر نفت نداريم و بازي حساسي به 

لحاظ جدولي با حريف آباداني داريم.«
در ميان بازي هاي روز نخس��ت هفته نهم، حساسيت بازي سپاهان هم 
كم از ديدار سرخابي هاي پايتخت نيست. تيمي كه نوار پيروزي هاي آن 
هفته گذشته در قائمشهر و مقابل نساجي پاره شد و حالا بي ترديد با هدف 
جبران برابر ملوان به ميدان مي رود، اما بايد ديد مي تواند انتقام نساجي را 

از ملوان  ديگر نماينده شمالي ليگ بگيرد يا نه. 

تك ستاره ايران در شب بهترين هاي قاره 

اولادقباد برترين فوتساليست آسيا
مسلم اولادقباد، ملي پوش فوتسال ايران به عنوان برترين فوتساليست 

حامد قهرماني
      چهره

قاره كهن انتخاب شد. مراسم انتخاب برترين هاي فوتبال آسيا پس از 
سه سال وقفه، سه شنبه شب در قطر برگزار شد و كنفدراسيون فوتبال 

آسيا نفرات برتر قاره را معرفي كرد. 
د ر حالي كه فوتبال ايران با مهدي طارمي در بخش بهتري��ن لژيونر، امين حزباوي در بخش بهترين 
بازيكن جوان و مسلم اولادقباد و سعيد احمد عباسي در بخش بهترين بازيكن فوتسال، فدراسيون 
فوتبال در بخش بهترين فدراسيون و بهترين در رده هاي پايه در اين مراسم حضور داشت، تنها اين 

مسلم اولادقباد بود كه به عنوان برترين فوتساليست آسيا انتخاب شد. 
مسلم اولادقباد كه در حال حاضر همراه با حسين طيبي و سالار آقاپور در تيم فوتسال مايوركا پالما 
اسپانيا عضويت دارد و در فصل جاري ليگا ناسيونال اس��پانيا يك گل به ثمر رسانده و در سه ديدار 
مرحله گروهي لي��گ قهرمانان اروپا نيز دو پاس گل داده اس��ت، با پايان بازي ه��اي تيمش در دور 

مقدماتي اين رقابت ها به قطر سفر كرد و جايزه بهترين بازيكن سال فوتسال آسيا را به دست آورد. 
اين فوتساليست ۲7 ساله در يك سال اخير به همراه تيم ملي ايران تا فينال جام ملت هاي ۲0۲۲ آسيا 
در كشور كويت پيش رفت و توانس��ت در اين رقابت ها پنج گل به ثمر برساند و نقش مهمي در صعود 
شاگردان وحيد شمسايي به بازي پاياني داشته باشد. اولادقباد كه جدا از بحث تيم ملي در نخستين سال 
لژيونر شدن و پيوستن به مايوركا پالما اسپانيا با وجود فرصت كم در ديدارهاي پاياني ليگ قهرمانان 
اروپا به قهرماني در اين رقابت ها دست يافت و در كنار حسين طيبي اين جايزه مهم را به دست آورد، 
جايزه مرد سال فوتسال آسيا را هم از آن خود كرد. اين بازيكن در ديدارهاي اخير پالما اسپانيا در ليگا  
ناس��يونال و ليگ قهرمانان اروپا به ميدان رفته و در حال حاضر شرايط خوبي دارد. اولادقباد در حالي 
به عنوان مرد سال ۲0۲۲ فوتسال آسيا معرفي ش��د كه جايزه خود را از مهدي تاج، رئيس فدراسيون 
فوتبال ايران و رئيس كميته فوتسال اي اف سي دريافت كرد. اين فوتساليست ايراني در حالي موفق شد 
جايزه بهترين بازيكن سال آسيا را دريافت كند كه سعيد احمدعباسي ديگر ملي پوش ايراني والدپنياس 
اس��پانيا و گيلرمه كوروموتو، بازيكن تيم ملي ژاپن هم رقباي او براي كسب اين عنوان بودند. لازم به 
ذكر است علي اصغر حسن زاده با كسب چهار عنوان بازيكن سال فوتسال آسيا در بين بازيكنان ايراني 
ركورددار است، اما در اين ميان عدم انتخاب حسين طيبي، كاپيتان و ستاره تيم ملي فوتسال ايران طي 

سال هاي اخير در جمع برترين هاي قاره علامت سؤال بزرگ اين مراسم است.

به خاطر غزه
قاب

امین قرباني

سرمربي تيم ملي

معروف گزينه احتمالي يا انحرافي؟
دنیا حیدری

      گزارش  یک

سرمربی در سايه قرار گرفت


